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PROTOKOLL LÄNGDRÅD 9 MAJ 2022  
  

Tid: 20:00-22:00 Plats: Teams   
 

Längdrådets ledamöter, åkarrepresentanter Evelina Settlin & Hugo 

Jacobsson samt Lars Öberg, Ludvig Remb, Lars Selin och Karin Ersson.  

  

1. Välkomna!  

Lars Öberg hälsar våra nya ledamöter välkomna till längdrådet – 

Eva-Lena Karlsson Frick, ordförande och Johan Blick ny B/U 

ansvarig. Samtliga ledamöter presenterar sig för varandra. Därefter 

tar Eva-Lena över ordförandeklubban.  
 

2. Föregående protokoll. 14 mars 2022.  
 

3. Rapport om organisation, FIS frågor.  Lars Ö 

Lars berättade om det arbete som pågått under våren med både 

budget och verksamhetsplanering.  

En HR ansvarig är på väg att rekryteras och Lars kommer att vara 

med i den processen.  

Lars kommer att röstas in officiellt i FIS i slutet av maj. Han tar 

Daniel Fåhraeus roll i FIS. De flesta diskussioner handlar om 

kalenderfrågor. T.ex vill Falun helst ha  sin tävling senare än 

föreslaget i december. En annan fråga som diskuteras är distanser 

och om damer och herrar ska ha samma distanser. Sveriges 

inställning är att vi är positiva till en förändring mot lika distanser. 

Sanna Hallberg ersätter Mikaela Sundbaum i FIS TD grupp.   

Flourfrågan är aktuell och målet är att kunna genomföra 

flourförbudet inför kommande säsong. FIS council kommer att ta ett 

slutligt beslut. Sveriges hållning är att vi vill att flourförbudet ska 

genomföras men att det måste finnas teknik för att kontrollera som är 

säker.  

Thommy Höglund (popular skiing), Jenny Limby (B/U) och Ludvig 

Remb (rullskidor) kommer att föreslås för en förlängning.  
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4. Gemensamt fysiskt möte med LK ordföranden? Karin E  

Längdrådet beslutar att vi ska planera för ett fysiskt möte 

tillsammans med LK ordföranden ute i landet. Karin tar fram en 

doodle med förslag på datum. Vi fastställer datum och ort nästa 

möte.  
 

5. Åkarrådsmöten. Rapport från åkarrådsmöte. Evelina S + Hugo J.  

Ett åkarmöte genomfördes i samband med tävlingarna i 

Bruksvallarna, ca 15 st deltog. Evelina & Hugo rapporterade från 

mötet. B.la diskuterades de reglerna för SM touren.  

Även banlängder för damer och herrar diskuterades och där var 

mötet eniga om att det är bäst om SSF och FIS styr detta. Det finns så 

många parametrar att ta hänsyn till i detta, men de flesta tycker att 

det vore positivt om könen får åka samma distans.  

Deltagarna var positiv till att seniorerna får en till cup-helg. Gruppen 

var inte jättepositiv till att ett långlopp skulle läggas in i cupschemat. 

Förslaget är att lägga in en 3/5 mil. Deltagarna var också positiv till 

de teknikzoner som genomförts under vintern och man är beredd att 

ha det för att behålla den klassiska tekniken.  

Hugo berättade för deltagarna vad statusen är i flourfrågan i 

dagsläget.  

Handboken ”Den hållbara skidåkaren” togs upp och informerades 

om.  

Deltagarna har intresse av att testa ”heatselections” på våra 

nationella cuper.  

Eve och Hugo kommer att avsluta sitt uppdrag då de kommer att 

avsluta sin elitsatsning. De berättade om gruppen om detta och vad 

det innebär att vara åkarrepresentant.  

Evelina och Hugo har på olika sätt försökt få ut informationen till alla 

åkare. Målet är att det ska bli ett bättre intresse för dessa möten.  

Längdrådet utrycker stor tacksamhet till Eve och Hugos jobb under 

året. Det är många frågor som har blivit bättre p.ga deras jobb.  

6. Tävlingsfrågor. Reflektioner från säsongen. Diskussion om hur vi arbetar 

för att behålla den klassiska skidåkningen. Ludvig R 

Vintern har varit hyfsat bra. De flesta anläggningar har lyckats få snö 

relativt tidigt och den snön har legat kvar långt in mot våren. Dock 

har vi haft sämre med natursnö i vinter.  

Vi har haft få ärenden av regelöverträdelser.  
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Sändningen tillsammans med Expressen har varit positivt. Expressen 

är också nöjd med intresset. Dock är det svårt att få fram exakta 

tittarsiffror beroende på att det är en betalvägg som produktionen 

ligger bakom.  

Som bästa har vi haft över 40 000 tittar i Falun, Smart Energy cup.  

Även tävlingar i Bauhaus cup och ungdomscuperna har haft bra 

intresse.  

SM veckan har också haft stort intresse och vi är huvudidrott under 

SM veckan vinter.  

Deltagarantalet har varit bra utifrån vad vi hade förväntat oss efter 

pandemin. Däremot så har nationella långlopp (seedningslopp) 

tappat en del. Damerna på seniorsidan är också lite vikande.  

Dock ser vi en positiv trend vad gäller medlemsantal för många 

åldersgrupper och många föreningar upplever ett stort intresse för att 

vara med och träna.  

Vi fick en bra avslutningshelg i Bruksvallarna i SM sprintstafett med 

rekord i deltagande lag.  

Ludvig ”framtidsspanar” lite utifrån säsongen. Vid vissa tillfällen har 

vi haft många varningar om felaktig teknik i klassisk åkning. Det 

gäller framför allt juniorer, seniorerna fixar detta bra. Det är ett stort 

jobb för juryn att handlägga dessa ärenden under löpande tävlingar.  

Ludvig skickar ut en fråga om vi i skidsverige står upp för de regler 

vi har i Sverige och det beslut vi har tagit att vi ska jobba för bibehålla 

den klassiska skidåkningen. Vi får signaler om en del TD upplever en 

olustkänsla inför dessa helger och är tveksam till att fortsätta som 

TD.  

Längdrådet tror att vi måste få ner budskapet om den klassiska 

åkningen till framför allt B/U föreningar och juniorföreningar.  

Längdrådet kommer att fortsätta att ha denna fråga uppe för 

diskussion. Vid junimötet kommer vi att lägga lite mer fokus i denna 

fråga.  

 

 

7. Långlopp. Rapport från möte med långlopps Team. Lars S + Hans J 

Förra veckan hade Hans och Lars se ett uppföljningsmöte med 

långloppsteamen. Även Lars Öberg var med på detta möte.  

Intresset att lägga in ett långlopp i Smart Energy cup är svalt. Däremot 

är man eniga om att fortsätta dialogen med ett möte innan 

sommarsemestern.  
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8. Junior/seniorgrupp. Lars S + Hans J 

Gruppen har inte haft något möte sedan förra längdrådsmötet. Nu 

planeras ett digitalt möte och ett mål att få in juniorklubbarna.  

Samarbetet mellan elitföreningarna har blivit bättre och dialogen är 

tätare kring alla utvecklingsfrågor, t.ex hur vi får in mer pengar i 

tävlingssystemet.  

 

9. Masters SM. Information/samråd om beslut. LR 

Ludvig informerade om att SSF har beslutat att tilldela Masters SM 2023 

till Karlsunds IF och 2024 till Högbo GIF.  

  

10. Rapport från de olika arbetsgrupperna. Skriv ner dessa saker i 

protokollet.  

Skidor Hela Livet: Har fysiskt möte den 13 - 14 maj i Falun. Har ny 

tjänsteman som ansvarig för SHL, Anki Danielsson. Har haft 

inledande presentationsmöte föregående vecka. Kommer att 

utvärdera året som varit och sätta plan och aktivitetsplan för 

kommande säsong. 

Barn och Ungdom: Har fysiskt möte den 14 – 15 maj i Falun. 

Utvärderar året och planerar för kommande år. Huvudfokuset för 

gruppen just nu är den tävlingsöversyn som påbörjades förra året 

och som fortsätter även kommande vinter.  

 

11. Nästa möte: Karin E skickar ut en doodle länk med förslag på tider för 

möte i juni.  
 

12. Mötet avslutas.  

Eva-Lena tack för sitt första möte som ordförande och berättar att hon 

vid nästa möte vill inleda med att alla gör en incheckning och berättar en 

stund om hur läget är för varje deltagare. Det är fritt att välja vad man 

ska prata om.  

 


